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Résumé:
L'objectif de cette synthèse bibliographique était de décrire le profilépidémiologique paraclinique et le traitementafind'identifier les différentes causes qui permettent de distinguer les causes des maladies des voiesurinairesinférieuresdont les symptômes sont communs Cetteétude a égalementpermis de démontrerque la cystiteidiopathique (CIF) estl'affection la plus diagnostiquée pour MBAUF, suivie des maladies obstructives (obstruction urétrale et lithiaseurinaire). En revanche, les infections urinaires, les néoplasiesainsique les incontinences urinairessontaussiincriminéesdans les uropathies félinesbienqueleur incidence soit plus rare.

Abstract :

The objective of this literature review was to describe the epidemiological, paraclinical profile as well as the therapeutic management in order to highlight the different points allowing the distinction between the causes encountered in the context of diseases of the feline lower urinary tract (DFLUT) whose symptoms are common. This study also showed that idiopathic cystitis (IC) is the most commonly diagnosed DFLUT disease, followed by obstructive diseases (urethral blockages and urolithiasis). On the other hand, urinary infections, neoplasia and urinary incontinence are also incriminated in feline uropathies, although their incidence is rarer.
